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§ 5 
Tertialrapport 2 - 2021 Östermalms stadsdelsnämnd  
ÖST 2021/671 
 

Beslut  
1. Östermalms stadsdelsnämnd godkänner tertialrapport 2, inklusive 
bilagor, och överlämnar den till kommunstyrelsen. 
2. Östermalms stadsdelsnämnd ansöker om 
omslutningsförändringar, ökade kostnader och intäkter om 9,7 mnkr 
3. Östermalms stadsdelsnämnd ansöker om investeringsbudget om 
2,5 mnkr för inventarier och maskiner. 
4. Östermalms stadsdelsnämnd ansöker om 1,2 mnkr för kommunalt 
bostadsbidrag för funktionsnedsatta, KBF. 
5. Östermalms stadsdelsnämnd omfördelar 1,0 mnkr från 
äldreomsorgen till förskolan. 
6. Östermalms stadsdelsnämnd omfördelar 200 tkr från 
äldreomsorgen till parklekarna.   
7. Östermalms stadsdelsnämnd omfördelar 100 tkr från 
äldreomsorgen till socialtjänsten. 
8. Att stadsdelsförvaltningen får i uppdrag att månadsvis 
återkomma till nämnden om en uppföljning av kontinuiteten i 
hemtjänsten på enhetsnivå. 
9. Att stadsdelsförvaltningen får i uppdrag att månadsvis 
återkomma till nämnden om en uppföljning av antal förskolebarn 
per anställd på enhetsnivå. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Nämnden har i sin verksamhetsplan, med utgångspunkt i 
kommunfullmäktiges inriktningsmål och mål för 
verksamhetsområdena, fastställt nämndmål för 2021. Till målen 
finns indikatorer och aktiviteter kopplade för att kunna mäta 
måluppfyllelsen. 
Tertialrapporten fokuserar på avvikelserapportering och åtgärder för 
att uppnå kommunfullmäktiges mål. Förväntad måluppfyllelse samt 
en kortfattad redovisning av arbetssätt och goda exempel redovisas 
under respektive mål. För indikatorer som inte uppfylls helt lämnas 
en kommentar under respektive indikator. 
Det första halvåret 2021 har präglats av den pågående pandemin. 
Samtliga verksamheter har fortsatt arbetet med att begränsa smitta 
och ha beredskap för en eskalerande situation. Verksamhetsmässiga 
och ekonomiska konsekvenser av pandemin redovisas under 
rubriken Konsekvenser av covid-19-pandemin i slutet av rapporten. 
Kommunfullmäktige har fastställt tre inriktningsmål. I 
tjänsteutlåtandet redovisas kortfattat hur och i vilken mån nämnden 
bidrar till att uppfylla respektive inriktningsmål. 
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Yrkande 

Andréa Hedin m.fl. (M), Joakim Rönnbäck (L), Vivianne 
Gunnarsson m.fl. (MP), Caroline Blomberg (C)  lämnar förslag till 
beslut enl. följande: 
1. Östermalms stadsdelsnämnd godkänner tertialrapport 2, inklusive 
bilagor, och överlämnar den till kommunstyrelsen.  
2. Östermalms stadsdelsnämnd ansöker om 
omslutningsförändringar, ökade kostnader och intäkter om 9,7 mnkr  
3. Östermalms stadsdelsnämnd ansöker om investeringsbudget om 
2,5 mnkr för inventarier och maskiner.  
4. Östermalms stadsdelsnämnd ansöker om 1,2 mnkr för kommunalt 
bostadsbidrag för funktionsnedsatta, KBF 
5. Östermalms stadsdelsnämnd omfördelar 1,0 mnkr från 
äldreomsorgen till förskolan. 
6. Östermalms stadsdelsnämnd omfördelar 200 tkr från 
äldreomsorgen till parklekarna.   
7. Östermalms stadsdelsnämnd omfördelar 100 tkr från 
äldreomsorgen till socialtjänsten. 
8. Att stadsdelsförvaltningen får i uppdrag att månadsvis 
återkomma till nämnden om en uppföljning av kontinuiteten i 
hemtjänsten på enhetsnivå.  
9. Att stadsdelsförvaltningen får i uppdrag att månadsvis 
återkomma till nämnden om en uppföljning av barngruppernas 
storlek på enhetsnivå.   
Att därutöver anföra: 
Äldreomsorgen 
Äntligen ser vi förhoppningsvis ljuset i tunneln av pandemin och 
det är dags att i högre utsträckning återgå till stadsdelens ordinarie 
arbete. Redan i T1 såg vi i befolkningsprognosen från Sweco att 
andelen som är över 80 år ökar med 22,1 % de kommande åren. 
Detta ställer krav på planering av äldreomsorgen för att bemöta det 
ökade behovet av hemtjänst och vård-och omsorgsboenden. För de 
äldre på Östermalm planeras flera satsningar för en bättre och 
värdig ålderdom. Bland dessa kan nämnas DigiCenter och Digital 
fixartjänst, språksatsningar för medarbetare inom äldreomsorgen 
och Trygg senior.  
En viktig fråga för den grönblå majoriteten är, och har varit under 
många år, att öka kontinuiteten inom hemtjänsten. Efter pandemin 
bedöms andel hemtjänsttimmar och individer kunna öka och då 
behöver arbetet med att säkerställa n god kontinuitet intensifieras. 
För att följa detta viktiga arbete önskar nämnden få en uppdatering 
på varje sammanträde om hur siffrorna utvecklas på respektive 
enhet inom hemtjänsten i egen regi.  
Förskola 
Östermalmsförskolor bedriver ett fantastiskt arbete år efter år och 
får fina betyg i vår årliga förskole undersökning. För oss i den 
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blågröna majoriteten är det avgörande att vi har en hög 
personaltäthet i förskolan och eftersom Östermalm är en 
socioekonomiskt starkare stadsdel än fler andra får vi inte ta del av 
de flesta socioekonomiska kompensationsnycklarna som många 
andra i nämnder i staden får ta del av. Mot bakgrund av detta vill vi 
framöver bevaka personaltätheten på enhetsnivå och få en dragning 
av detta på varje nämnd.  
Julkul på Östermalm  
Under mandatperioden har den grönblå majoriteten valt att sätta 
guldkant till jul för stadsdelens äldre och för brukarna i 
socialtjänsten. Bakgrunden till satsningen är att motverka ensamhet, 
psykisk ohälsa och att få nya människor att mötas. Satsningarna 
inom äldreomsorgen beslutades för 2021 redan i början på året. 
Inom äldreomsorgen vill vi se riktade satsningar till både boende på 
vård- och omsorgsboende, inom dagverksamheterna och i 
hemtjänsten. Exempel på insatser kan vara extra god julmat, fika, 
utflykter, musikunderhållning och icke biståndsbedömt besök i 
hemtjänsten under julhelgen. Satsningen ska även komma 
personalen till del. 
Självklart ska satsningen även i år komma brukare och personal i 
socialtjänsten till del, därav gör vi en omfördelning av vårt 
prognostiserade överskott till socialtjänsten. Precis som inom 
äldreomsorgen riktar sig satsning både till våra gruppbostäder och 
till vår nyöppnade verksamhet Startpunkten som invigs inom kort. 
Nu vill vi även skala upp satsningen för att omfatta stadsdelens 
yngsta inför jul. Vi vill se exempelvis julmat, fika, pyssel och roliga 
aktiviteter för våra barn i förskolan och i våra parklekar under hela 
december. Satsningen ska även komma personalen till del. 
Satsningar inom dagverksamheten i socialpsykiatrin, parklekarna 
och äldreomsorgens dagverksamheter ska marknadsföras.  
Ekologisk mat 
Målet för andelen inköpta ekologiska måltider är en del av arbetet 
för att nå målen i agenda 2030. Varken 2020 eller i tertialrapport 2 
för 2021 nås målet. Staden har tagit fram en matstrategi som 
förvaltningen 2019 anmält till nämnden att vi ska följa. Det är 
viktigt med en närmare analys om varför målen inte nås och 
åtgärder för förbättring.  
Parkvandringar 
Östermalms parker - våra gemensamma gröna vardagsrum – har 
under det senaste året varit än mer viktiga, när mycket annat varit 
stängt eller inställt till följd av pandemin. Att det är snyggt och 
tryggt i våra parker är centralt för oss i den grönblå majoriteten. För 
att identifiera platser som ofta uppfattas skräpiga eller otrygga vill 
vi åta medborgarna kunna visa och diskutera detta med 
representanter från nämnd och förvaltning. Mot bakgrund av detta 
vill vi att regelbundna parkvandringar genomförs i våra parker och 
att dessa annonseras för medborgarna innan.  
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Beslutsgång 

Nämnden ställer sig bakom förvaltningens förslag punkt 1-4 
Ordföranden ställer proposition på yrkande 5 från Andréa Hedin 
m.fl. (M), Joakim Rönnbäck (L), Vivianne Gunnarsson m.fl. (MP), 
Caroline Blomberg (C)  och finner att nämnden har beslutat enligt 
yrkandet. 

Särskilt uttalande 

Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och Jaime Barrios m.fl. 
(V)lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
Under pandemin har stadsdelsnämndens verksamheter påverkats 
mycket och många medarbetare har fått ställa om sin verksamhet 
flera gånger om. Att möta helt nya utmaningar varje vecka kostar på 
och medarbetarna har fått arbeta hårt under lång tid nu. De förtjänar 
de bästa förutsättningar för detta arbete, bättre än vad de nu har med 
den blågröna majoritetens budget. 
Östermalms stadsdelsnämnd har ett prognosticerat överskott om 
drygt 30 miljoner kronor, vilket kan användas för att stärka våra 
verksamheter under denna svåra tid. Överskottet beror bland annat 
på de satsningar på statsbidrag som tillförts för att stötta landets 
kommuner under denna svåra tid. 
Framöver behöver vi satsa större resurser för att förbättra 
arbetsvillkoren och arbetsmiljön. Det krävs även långsiktiga 
kompetensutvecklingsmedel med fokus på fortbildningsbehovet i 
förskola, socialtjänst, LSS och äldreomsorg.  
Förskolan 
Det finns mycket bra att skriva om förskolorna på Östermalm och 
det är glädjande att de kommunala förskolorna i vår stadsdel får så 
gott resultat i undersökningen. Den visar också att Östermalm 
överlag är mer nöjda föräldrar än staden i övrigt. Personalen har 
utfört ett fantastiskt arbete med att främja barnens tidiga utbildning 
trots försvårade förutsättningar och man har fått förändra arbetssätt i 
stor utsträckning. Vi vill fortsättningsvis föra fram att den 
bemanningsenhet som vi tidigare föreslagit hade underlättat 
bemanningen på Östermalm  
Tertialen visar att målen för en del områden bara delvis förväntas 
uppfyllas men att kan vara  variationer mellan förskoleområdena 
som 50-71 procent. Detta gäller till exempel dokumentation av 
barnens utveckling och lärande.  Det vore  i det sammanhanget 
klokt att använda en del av det överskott som finns för att förbättra 
kompetensutvecklingen inom förskolan. 
Äldreomsorg 
Vi vill återigen lyfta fram det viktiga arbete som utförs av 
människor som arbetar inom äldreomsorgen. Vi menar att det är 
högt prioriterat att ge äldre på Östermalm en god välfärd i allmänhet 
och begränsa smittspridningen under Coronapandemin i synnerhet. 
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Det antal personal en hemtjänsttagare med minst två besök om 
dagen möter under en 14-dagarsperiod ligger över målvärdet (11,9 
och 10). Detta innebär att kontinuiteten inom hemtjänsten måste 
förbättras. 
Socialtjänsten 
Socialtjänsten omfattar ett flertal områden och det finns en del 
områden som är värda att uppmärksamma särskilt. Det gäller andel 
utredningar av barn och unga där barnet varit delaktigt och fått 
återkoppling samt andel utredningar av barn och unga i vilka 
skola/förskola vidtalas. Viktigt att nämnden får återkoppling hur 
arbetet sker i dessa frågor. 
Ekologiska livsmedel 
Årsmålet nås inte varför man behöver arbeta vidare på att nå målet. 
Höga merkostnader och tidigare ingångna avtal anges vara orsak till 
att målet inte uppnås.  Stadsdelen bör stödja verksamheterna än 
mera vad gäller kunskap och inköp av ekologiska måltider. 
Park och miljö 
Östermalm har många fina parker och grönområden. Det är bra att 
förvaltningen arbetar hårt med att skapa goda möjligheter för 
människor att vistas där. Det finns emellertid en del områden i norra 
stadsdelen som behöver åtgärdas för att bli tryggare, säkrare och 
trevligare. En bättre samordning och ansvarsfördelning mellan 
Statens Fastighetsverk, Djurgårdsförvaltningen och staden skulle 
också vara önskvärd. 
Göran Ek m.fl. (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
Tertialrapport 2 har inkommit till stadsdelsnämnden som ger en 
överblick kring förvaltningens arbete i relation till 
kommunfullmäktiges inriktningsmål.   
Sverigedemokraterna ser positivt på att ett flertal inriktningsmål ser 
ut att uppfyllas under verksamhetsåret, samt att många 
verksamheter håller hög kvalitet Detta till trots kan det konstateras 
att en rad för stockholmarna viktiga frågor försummats genom de 
inriktningsmål som satts upp av kommunfullmäktige, samt hur de 
följs upp.  
 I en situation där den allmänna samhällsdebatten präglas av 
reportage om grov kriminalitet och en betydande andel av 
befolkning känner sig otrygga på kvällar och i offentliga miljöer 
anser vi att inriktningsmålen är otillräckliga, och att mer behövs 
göras. Trots att brottsbekämpning är en i stor utsträckning nationell 
fråga finns det otaliga trygghetsfrämjande förslag, som 
Sverigedemokraterna tidigare presenterat, som kan spela en 
avgörande roll. 
 Utvecklingen av Stockholms infrastruktur har sedan länge 
prioriterat vissa samhällsgrupper framför andra, och därigenom 
banat väg för en ordning där de som är beroende av bil 
bortprioriteras till förmån för andra grupper. Det är 
Sverigedemokraternas bestämda uppfattning att transportslag inte 
ska vara avgörande när det gäller rätten till god framkomlighet och 
möjlighet att få vardagen att gå ihop. Dieselförbud, vidare 
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uppskjutning av östralänken och utbyggnad av cykelbanor på 
bekostnad av bilväg är bara ett fåtal exempel på hur möjligheterna 
till framkomlighet försämras i Stockholm. 
 Inriktningsmålet att Stockholm byggs attraktivt är även det 
kontroversiellt. Tillbyggnaden av Liljevalchs och de starka 
protesterna, som i sig bara är toppen på ett isberg, pekar tydligt på 
diskrepansen mellan folkviljan och de styrande i frågan om hur 
Stockholm utvecklas. Även här har Sverigedemokraterna länge 
understrukit behovet av en mer folkförankrad inriktning där även 
medborgarnas uppfattning av skönhet tas i beaktande.  
 Den presenterade tertialrapporten visar på hur förvaltningens arbete 
i många avseenden går i en positiv riktning, medan det i många 
avgörande fall går mot fel håll på grund av feltänkta inriktningsmål 
uppsatta av stadshusmajoriteten. Sverigedemokraterna kommer 
även fortsatt att arbeta för ett tryggare och mer demokratiskt 
Stockholm. 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2021/671-1 Tertialrapport 2 Östermalms 
stadsdelsnämnd 

 ÖST 2021/671-2 Bilaga 1 Ekonomi  
 ÖST 2021/671-3 Bilaga 2 Uppföljning 

klimatinvesteringsprojekt 
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